
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

 

Zápis z 1. zasedání 

Zastupitelstva města Heřmanův Městec konaného dne 13.03.2023 v 17:00 hod. 
jednací sál, Městský úřad Heřmanův Městec, Havlíčkova 801 

 

Přítomni: Josef Kozel; Marek Výborný; Otakar Volejník; Jan Bareš; Martin Pleskot; Zdeněk Ryčl; Lucie Nepovímová; 
Ondřej Dostál; Jan Řehák; Ondřej Volejník; Tomáš Celunda; Aleš Jiroutek; Zuzana Dvořáková; Ondřej 
Běloušek; Tomáš Brychta; Lenka Brychtová; Monika Fibichová; Veronika Hamsová; Martin Kolář 

Omluveni: Jiří Pošík; Alena Stránská 

Zapsala: 

Ověřovatelé 

Přizváni: 

Ing. Ivana Jankovská, tajemnice 

Tomáš Celunda, Ondřej Dostál 

Radek Lenoch, předseda OV pro Chotěnice a Radlín, Roman Charvát, velitel MP    
 
Schválený program: 

BOD MATERIÁL PŘEDKLÁDÁ 

1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu Ivana Jankovská (KT) 

2. Kontrola usnesení Ivana Jankovská (KT) 

3. Zpráva o činnosti Rady města Heřmanův Městec Aleš Jiroutek (ST) 

4. Zpráva o činnosti Finančního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec  Ondřej Dostál (ZM) 

5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec  Martin Pleskot (ZM) 

6. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Konopáč Zuzana Dvořáková (MST) 

7. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín Aleš Jiroutek (ST) 

8. Zpráva o činnosti Městské policie  Roman Charvát (MP) 

9. Odvolání a jmenování velitele Městské policie Heřmanův Městec Aleš Jiroutek (ST) 

10. Program rozvoje obce - město Heřmanův Městec Aleš Jiroutek (ST) 

11. Rezignace předsedkyně OV Konopáč a jmenování nového předsedy Zuzana Dvořáková (MST) 

12. Delegace na valnou hromadu Vodovody a kanalizace Chrudim, a.s. Ivana Jankovská (KT) 

13. Dohoda o provedení práce Ivana Jankovská (KT) 

14.1. Odkup části pozemků p.č. 1640 a 1639/2 v.k.ú. HM - lokalita Travní Aleš Jiroutek (ST) 

14.2. Odprodej pozemku p.č. st. 1183 a 1876/3 v k.ú. HM Aleš Jiroutek (ST) 

14.3. Odprodej pozemku p.č. 2062 v k.ú. H.M. Aleš Jiroutek (ST) 

14.4. Odprodej části pozemku p.č. 1856/6 v k.ú. HM - Konopáč Aleš Jiroutek (ST) 

14.5. Odprodej pozemku p.č. 1856/8 v k.ú. HM Aleš Jiroutek (ST) 

14.6. Odprodej části pozemků p.č. 279,278/1, 336/1 a st. 385 v k.ú. Heřmanův Městec Aleš Jiroutek (ST) 

14.7. Směna částí pozemků p.č. 202/1 a 209/5 v k.ú. HM Aleš Jiroutek (ST) 



14.8. Nabídka pozemků p.č. 2109 v k.ú. HM Aleš Jiroutek (ST) 

14.9. Bezúplatný převod části pozemku č.parc. 2121/1 v k.ú. Heřmanův Městec (část 
Chotěnice - chodník podél silnice na Vápenný Podol) 

Aleš Jiroutek (ST) 

14.10. Bezúplatný převod části pozemku č.parc. 589/1 pod chodníky v k.ú. Chotěnice Aleš Jiroutek (ST) 

15. Revokace usnesení zastupitelstva č. 32/2012 Zuzana Dvořáková (MST) 

16. Cenová mapa - navýšení o inflaci Aleš Jiroutek (ST) 

17. Ceník pronájmu pozemků - navýšení o inflaci Aleš Jiroutek (ST) 

18. Dotační programy města 2023 Zuzana Dvořáková (MST) 

19. Sociální fond MěÚ Ivana Jankovská (KT) 

20. Ukončení smluv o spolupráci při zajišťování předškolního vzdělávání a umisťování 
dětí do mateřských škol 

Zuzana Dvořáková (MST) 

21. Změna zřizovacích listin - Základní škola Heřmanův Městec + Domov pro seniory 
Heřmanův Městec 

Zuzana Dvořáková (MST) 

22. Lokalita Travní - Smlouva o přípravě, výstavbě a budoucím provozování vodovodu a 
kanalizace 

Aleš Jiroutek (ST) 

23. Změna žádosti o čerpání dotace "Pozemky pro Suchý poldr Heřmanův Městec" Aleš Jiroutek (ST) 

24. Hospodaření města Heřmanův Městec k 31.12.2022 Aleš Jiroutek (ST) 

25. Rozpočtové opatření Zastupitelstva města ZM/2023/01 Aleš Jiroutek (ST) 

26. Podání žádosti o dotaci na pořízení nízkoemisního vozidla Zuzana Dvořáková (MST) 

27. Diskuse Ivana Jankovská (KT) 

28. Závěr Ivana Jankovská (KT) 

 
 
K jednotlivým bodům programu: 
 
 
 
1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu 

Předkládá: Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Pan starosta přivítal přítomné, konstatoval, že je přítomno 18 zastupitelů, omluvil Jiřího Pošíka a Alenu Stránskou, 
kteří se z jednání omluvili, rovněž omluvil p. Řeháka, který se dostaví později. Konstatoval usnášeníschopnost 
zastupitelstva. Informoval o zveřejnění pozvánky na zasedání a zpřístupnění podkladů pro zastupitele i veřejnost. 
Informoval o zápisu z jednání zastupitelstva dne 19.12.2022, který byl ověřen a zveřejněn. Dále podle platného 
jednacího řádu určil zapisovatelku zápisu paní tajemnici Ivanu Jankovskou, navrhl ke schválení ověřovatele zápisu p. 
Celundu a p. Dostála a rovněž předložil ke schválení program jednání. Pan Řehák se dostavil a počet zastupitelů vzrostl 
na 19. Pan Výborný navrhl změnit pořadí programu - č.11 posunout za bod č.8, kdy dojde k přečíslování ostatních 
bodů.   
 
Usnesení č.: Z/2023/001 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
program jednání s tím, že bude posunut bod č. 11) Odvolání a jmenování velitele Městské policie Heřmanův 
Městec za bod č. 8) Zpráva o činnosti Městské policie  



II. 
 

s c h v a l u j e 
ověřovatele zápisu: Tomáš Celunda, Ondřej Dostál 

III. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
že zapisovatelkou jednání byla určena Ing. Ivana Jankovská  

  
Zuzana Dvořáková pro Ondřej Běloušek pro 
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák zdržel se 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
2. Kontrola usnesení 

Předkládá: Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Paní tajemnice předložila kontrolu plnění usnesení zastupitelstva města za období od 19.12.2022 do 13.3.2023. Až na 
dvě usnesení byla všechna usnesení splněna. Výjimku tvořilo usnesení č. Z/2022/058(1) Odkup a směna pozemků v 
k.ú. Kostelec u HM - SUCHÝ POLDR, kterým bylo uloženo zajistit podepsání kupní smlouvy na pozemky pro suchý poldr 
v k.ú. Kostelec u Heřmanova Městce dle podmínek schválených zastupitelstvem města. Usnesením Rady města č. 
R/2022/415 nebylo schváleno uzavřít smlouvu o smlouvě budoucí na odkup pozemků v k.ú. Kostelec u HM za účelem 
vybudování suchého poldru. Vedoucí odboru Správy majetku požádal o zrušení tohoto úkolu, ale vzhledem k tomu, že 
na programu jednání byla žádost o změnu dotačních podmínek na výkup pozemků pro budování suchého poldru, bylo 
navrženo termín pro tento úkol prodloužit do 31.12.2023. 
Dotaz vznesl p. Kozel na termín, konkrétně zda bylo projednáno prodloužení původní cenové nabídky s majiteli 
pozemků. Odpověděl p. starosta, že je ústní dohoda, a záleží na finančních možnostech města. I ústní dohoda je 
právní forma. Pan Výborný konstatoval, že dohoda platila do 30.9.2022, pokud nebylo jednáno o prodloužení, není 
proč prodlužovat termín. Pan Kozel se připojil, že není co prodlužovat. Pan Výborný doplnil, že pokud je více variant, 
mělo by se uložit městu, aby se prodloužila dohoda k jinému termínu a navrhl nehlasovat o části usnesení, kterým se 
schvaluje prodloužení termínu pro splnění usnesení č. Z/2022/058(1) Odkup a směna pozemků v k.ú. Kostelec u HM - 
SUCHÝ POLDR do 31.12.2023. Hlasováno bylo o tomto návrhu, přítomných 18 zastupitelů souhlasilo, jeden se zdržel, 
takže o druhém bodu usnesení nebylo hlasováno. Dále navrhl další bod usnesení: zastupitelstvo města ukládá jednat 
se zástupcem majitelů pozemků uvažovaných pro realizaci suchého poldru v k.ú. Kostelec u HM o prodloužení 
možného termínu pro možnou realizaci odkupu pozemků do 31.12.2023.  
Další nesplněný úkol vyplýval z usnesení č. R/2022/061(1) Směna částí pozemků p.č. 816/1 a 1609/31, u kterého 
vedoucí odboru Správy majetku požádal o prodloužení termínu plnění úkolu do 30.6.2023, a to z důvodu, že pracovník 
Státního pozemkového úřadu p. Brebera sdělil, že předpokládá termín vyjádření 3 až 4 měsíce od podání jeho 
stanoviska nadřízenému orgánu. Původní termín byl již jednou prodloužen na žádost SPÚ a to do 31.1.2023. Navržen 
byl termín 30.6.2023. Hlasováno bylo upraveném usnesení. 
 
 snesení č.: Z/2023/002 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
předloženou kontrolu usnesení za období od 19.12.2022 do 13.3.2023  

II. 
 

s c h v a l u j e 
prodloužení termínu pro usnesení č. R/2022/061(1) Směna částí pozemků p.č. 816/1 a 1609/31 do 30.6.2023 



III. 
 

u k l á d á 
jednat se zástupcem majitelů pozemků uvažovaných pro realizaci suchého poldru v k.ú. Kostelec u HM o 
prodloužení možného termínu pro možnou realizaci odkupu pozemků do 31.12.2023 
Zodpovídá: Aleš Jiroutek, starosta města 
Termín: 31.12.2023 

  
Zuzana Dvořáková pro Ondřej Běloušek pro 
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák zdržel se 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
3. Zpráva o činnosti Rady města Heřmanův Městec 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 
 
Pan starosta předložil Zprávu o činnosti rady města za období od předchozího jednání zastupitelstva, tj. od 20.12.2022 
do 28.2.2023, kdy proběhlo 5 jednání. Zmínil mimo jiné představení vedoucích odborů na jednání rady města, 
informování o stavbě autobusového terminálu včetně schválení dodatku ke smlouvě, cenovou nabídku studie FV pro 
školu, šablony škol, přidělení dotací na činnost místních spolků, změnu názvu zastávky v ul. Pokorného, výběrové 
řízení na FRB, mobilní aplikaci V obraze, úpravu ceníku pozemků a cenové mapy. Rada jednala o protipovodňových 
opatřeních, programu rozvoje města a dalším.  
 
Pan Běloušek vznesl dotaz ke Komisi pro výchovu a vzdělávání, jaké je její personální obsazení, pan starosta 
odpověděl, že projedná rada města dne 21.3.2023.  
Pan Výborný se dotázal na jmenování členů komise pro životní prostředí, proč nebyl jmenován Ing. Fr. Dvořák. Pan 
starosta odpověděl, že setkání s ním bude v polovině března, paní místostarostka doplnila, že s ním jednala, ale 
dodatečné jmenování odmítl. Pan Ryčl se dotázal, zda organizační změna je změna počtu strážníků MP, odpověděla p. 
tajemnice, že se týká zrušení pozice hrobníka a. Pan Ryčl se dotázal, zda stačí 3 strážníci a jaký je harmonogram 
služeb? Pan starosta odpověděl, že kdy budou a kdy ne, je dobře zváženo, další dotaz zněl na zajištění přechodů a 
nočních služeb? Pan starosta konstatoval, že město má vizi, a bylo to konzultováno s jinými městy, 3 strážníci stačí, 
případně lze zase navýšit. Pan Ryčl rekapituloval, že když 3 strážníci stačí, rada určitě dobře toto rozhodnutí zvážila, 
pan starosta doplnil, že přechody se zajistí pomocí smluv či dohod. Pan Dostál se dotázal, zda je tento restart z 
důvodu nefunkčnosti či úspory. Pan starosta odpověděl, že obojí je správně. Pan Výborný zopakoval, zda je MP ve 2 
lidech schopna zajistit? Pan Celunda doplnil, že po jednání s PČR bude navázána spolupráce s MP a pak to bude 
fungovat, ne každý den, ale jen v exponovaných dnech, Bechyně, Opatovice, Kostelec na Hané mají 3 strážníky a 
funguje to. Pan Výborný připomněl, že podle strategie rozvoje města je míra kriminality rostoucí. Pan Celunda 
odpověděl, že za touto skutečností je podle PČR nárůst počtu řidičů s alkoholem, nikoliv jiná trestná činnost. Pan 
Výborný tuto informaci zpochybnil. Pan Celunda doplnil, že na přechody můžou jít důchodci a MP může měřit rychlost 
od rána. Pan Kozel sdělil, že je špatně vypovězení smluv s okolními obcemi na předškolní vzdělávání a komunikace 
města s okolními obcemi je tristní. Paní místostarostka sdělila, že obce byly informovány o plánu vypovědět smlouvy, 
nešlo o přímou výpověď. V komunikaci s obcemi nabídla spolupráci, a jiné řešení. Pan Kozel konstatoval, že 
místostarostka nemá pravomoc, nejdříve musí mít usnesení zastupitelstva města a pak se to pošle obcím. Paní 
místostarostka odpověděla, že si je vědoma, že nejdříve mělo rozhodnout zastupitelstvo. Pan Ryčl připomněl, že při 
povolebním jednání bylo sjednáno, že důležité body se budou projednávat s opozicí. Proč se tak neprojednal Plán 
rozvoje města, toto by se do budoucna nemělo opakovat – program má přesah přes více jak jedno volební období. 
Pan Celunda odpověděl: Vy jste to taky nedělali. Pan starosta odpověděl, že se jedná o živý materiál, bude se 



průběžně doplňovat, tentokrát se dělal rychle, aby se mohlo žádat o dotace.  Pan Výborný připomněl výzvu k jednání 
o grafikonu autobusové dopravy, jaká je situace? Pan starosta ocitoval ze žádosti zdůvodnění ohledně zastávek a 
grafikonu. Podle krajského úřadu neměly zastávky na náměstí zůstat, pan starosta s Krajským úřadem pardubického 
kraje jedná o zachování zastávek na náměstí Míru. Pan Kozel se vyjádřil: lže se a bude se lhát, na odboru Správy 
majetku leží dokument z jednání (účast – Beran, starosta Kozel, místostarosta Ryčl, Novák) o 2 zastávkách, které by 
měly být na náměstí. Pan starosta citoval ze zápisu z tohoto jednání, který pořídil p. Kozel, ale zápis není nikým 
podepsán, tudíž nemá právní hodnotu. Paní místostarostka ocitovala email o navázání spolupráce, ale p. Kozel neměl 
vstřícný přístup a spolupráce nevznikla. Jednání nad grafikonem probíhají, a pokud někdo chce spolupracovat, bude 
současné vedení rádo. Pan Kozel se ohradil: neházejte na mě co se děje po volbách, jeden dopis z února je málo. 
 
Usnesení č.: Z/2023/003 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti rady města za období od 20.12.2022 do 28.2.2023 

  
 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
4. Zpráva o činnosti Finančního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec  

Předkládá: Ondřej Dostál – zastupitel 
 
Pan předseda Finančního výboru p. Ondřej Dostál předložil písemnou zprávu o činnosti finančního výboru pro 
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec konané dne 13.3.2023 a zápis z jednání výboru. Zmínil projednání 
rozpočtového opatření ZM/2023/01 a projednání plnění a čerpání rozpočtu města za rok 2022. Účastnila se p. 
místostarostka, dotazy zodpověděla, co nevěděla, slíbila dodat. Pan Výborný se dotázal, zda už paní místostarostka 
slíbené dodala, ona odpověděla, že písemně nikoliv, ale při projednávání bodů 24 a 25 bude prostor některé dotazy 
zodpovědět. 
 
Usnesení č.: Z/2023/004 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
předloženou zprávu o činnosti finančního výboru pro Zastupitelstvo města Heřmanův Městec konané dne 
13.3.2023 a zápis z jednání finančního výboru č. 1/2023 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 



Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení nebylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec  

Předkládá: Martin Pleskot – zastupitel 
 
Předseda výboru p. Martin Pleskot předložil zápis z Kontroly petic, stížností a schránky důvěry, při které nebyly 
shledány nedostatky. Připomínky ze závěrů z předchozí kontroly byly zapracovány do nového znění Pravidel pro 
přijímání a vyřizování petic a stížností a nakládání se schránkou důvěry. Výbor se nesešel, podle plánu činnosti budou 
dál členové pokračovat v kontrolách. 
 
Usnesení č.: Z/2023/005 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
zápis z Kontroly petic, stížností a schránky důvěry a zprávu o činnosti 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
6. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Konopáč 

Předkládá: Zuzana Dvořáková – místostarostka města 
 
Paní místostarostka přednesla Zprávu o činnosti Osadního výboru pro Konopáč ke dni 26.2.2023, zpráva obsahovala 
informace projednávané na zasedání výboru, např. informace o využití finančního příspěvku pro místní část Konopáč, 
projektu na úpravu návsi, o stížnostech na vypouštění septiků a dopravní obslužnosti. Informovala o rezignaci p. Aleny 
Novotné, předsedkyně osadního výboru, která zůstane členkou výboru s tím, že v době psaní zprávy o činnosti nebyl 
znám kandidát na předsedu výboru.  
 
Usnesení č.: Z/2023/006 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 



I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti osadního výboru pro Konopáč ke dni 26.2.2023 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
7. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 

Předkládá: Radek Lenoch  – předseda výboru pro Chotěnice a Radlín 
 
Předseda osadního výboru pro Chotěnice a Radlín p. Radek Lenoch předložil Zprávu o činnosti výboru.  Informoval, že 
proběhla dvě jednání, ve zprávě připomněl nový internet do hasičské zbrojnice, uskutečněné akce i ty plánované, 
např. odstranění oplocení tenisového kurtu, které se využije na oplocení hřiště, plánovaného mezi třešňovým sadem a 
bývalou motokrosovou dráhou. Dále zmínil přípravu dotace "Oranžové hřiště" od skupiny ČEZ na dětské hřiště a 
pumptrackovou dráhu. Připomněl naplánovanou brigádu na ořez stromů a keřů. Požádal o informaci o vývoji 
odkanalizování Chotěnic. Pan starosta odpověděl, že je zadána její studie, je rovněž zadána výsadba stromů v Radlíně, 
probíhají jednání s ČEZ a.s. o přeložce el. vedení u hasičské zbrojnice.  
 
Usnesení č.: Z/2023/007 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti osadního výboru pro Chotěnice a Radlín za prosinec 2022 až únor 2023 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
8. Zpráva o činnosti Městské policie  

Předkládá: Roman Charvát - velitel městské policie 
 



Velitel městské policie přednesl zprávu o činnosti policie, zmínil řešení přestupků na úseku veřejného pořádku, 
dopravy, 1 trestný čin předaný Policii ČR a 1 pokutu při měření povolené rychlosti. Informoval např. o spolupráci se 
sociálním odborem MěÚ v 6 případech, s technickou skupinou ve 4 případech, s Policií ČR v 7 případech, kdy nemohla 
PČR personálně zajistit, asistenci na žádost HZS a ZZS v celkem 8 případech a odchyt 3 psů. Připomněl řešení 
přestupků a vraků, běží zákonná lhůta pro jejich odstranění. Distancoval se od snížení počtu strážníků. Pan Kozel 
veřejně poděkoval za roky života, které věnoval městu, vybudoval funkční tým, a když občas i chyboval, nezasloužil si 
vyhození, které ho mrzí. Dodal, že výpověď pro nadbytečnost veliteli městské policie je při nejmenším úsměvná a 
těžko obhajitelná. Pan velitel poděkoval za spolupráci, policii vedl, jak nejlépe mohl. Požádal o konkrétní důvod 
vyhození. Pan Celunda reagoval, že to sem nepatří, je to rozhodnutí rady města. Pan starosta připomněl, že bez něho 
by nevznikla, patří mu dík za jeho práci, ale teď městská policie potřebuje restart. Pan velitel se dotázal, proč mu to 
nikdo neřekl do očí. Paní místostarostka zopakovala, že je to rozhodnutí rady města, policie potřebuje restart. Pan 
Výborný se dotázal, co se plánuje do budoucnosti, kdy bude prezentace nové náplně policie, pan starosta odpověděl, 
že bude jmenován nový velitel a na jednání zastupitelstva města v červnu bude představen nový koncept. Pan 
Výborný se dotázal na kamerový systém, zda bude zaveden na Ježkovce a jak bude řešeno parkování na náměstí. Pan 
starosta odpověděl, že na náměstí se uvažuje o parkovacích automatech. Pan Otakar Volejník doplnil, že dotazy jsou 
předčasné, počkejme na novou koncepci policie. Pan starosta připustil, že můžeme vyzkoušet model v počtu 3 
strážníků a pokud se neosvědčí, lze pak počet navýšit.  Panem starostou bylo zároveň sděleno, že se nejedná o 
přípravu na rozpuštění MP a že město plánuje i nadále tuto složku zachovat. 
  
Usnesení č.: Z/2023/008 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti MP za období od 1.12.2022 do 28.2.2023 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
9. Odvolání a jmenování velitele Městské policie Heřmanův Městec 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 
 
Pan starosta informoval, že na základě dohody koaličních stran rada města snížila počet městských strážníků o 2, 
následně byly předány 2 výpovědi a rada města doporučila odvolat stávajícího velitele Bc. Romana Charváta a 
jmenovat to této funkce Bc. Petra Čapka. Pan Kozel navrhl, hlasovat jednotlivě, o každém bodu samostatně, tak bylo 
hlasováno. 
 
Usnesení č.: Z/2023/009 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

o d v o l á v á 
Bc. Romana Charváta z funkce velitele Městské Policie Heřmanův Městec ke dni 15.3.2023 



 Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek proti Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš proti 
Ondřej Dostál proti Zdeněk Ryčl proti 
Martin Pleskot zdržel se Marek Výborný zdržel se 
Josef Kozel proti Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 12, Proti: 5, Zdrželi se: 2, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 
II. 
 

j m e n u j e 
Bc. Petra Čapka velitelem Městské policie Heřmanův Městec od 16.3.2023 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
10. Program rozvoje obce - město Heřmanův Městec 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 
 
Pan starosta připomněl, že program "program rozvoje obce" je důležitým dokumentem, bez kterého nelze žádat o 
dotace. V minulém volebním období, např. díky jeho neexistenci přišlo město o dotaci na venkovní hřiště u ZŠ. 
Externistou na základě smlouvy byl zpracován jeho návrh, který byl předložen ke schválení zastupitelstvu města. Pan 
starosta upozornil, že v dokumentu jsou chyby, ale dokument je živý organismus, který bude průběžně doplňován  a 
opravován.  Pan Dostál vznesl výhrady k obsahu, paní tajemnice vysvětlila, že chyby budou napraveny a doplněny do 
aktuálního znění. Pan Dostál dále doplnil, že v tom případě hlasujeme tedy o něčem naprosto jiném, než co má být 
vydáno, protože aktuální verze musí být pozměněna ve spoustě bodů tak, aby uváděla správné informace. Pan 
Výborný navrhl, ať se připomínky předají do 14 dnů, on sám požádal do kontrolních orgánů doplnit kromě členů rady 
města i další členy. Pan Ryčl se dotázal na téma kanalizace, proč není priorita kanalizace Konopáč, Chotěnice, 
Doubrava. Pan starosta odpověděl, že prioritou je protipovodňové opatření.   
 
Usnesení č.: Z/2023/010 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
Program rozvoje obce - město Heřmanův Městec pro období 2023-2027 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 



Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek proti Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš proti 
Ondřej Dostál proti Zdeněk Ryčl proti 
Martin Pleskot zdržel se Marek Výborný zdržel se 
Josef Kozel proti Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 12, Proti: 5, Zdrželi se: 2, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
11. Rezignace předsedkyně OV Konopáč a jmenování nového předsedy 

Předkládá: Zuzana Dvořáková – místostarostka města 
 
Paní místostarostka informovala, že paní Alena Novotná podala v rámci jednání schůze osadního výboru dne 2.1.2023 
rezignaci na funkci předsedkyně osadního výboru Konopáč a byla stvrzena v rámci zápisu ze schůze Osadního výboru 
pro Konopáč ze dne 22.1.2023. Navrhla do této funkce p. Miloše Černovského. 
 
Usnesení č.: Z/2023/011 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
rezignaci paní Aleny Novotné na funkci předsedkyně Osadního výboru pro Konopáč 

II. 
 

j m e n u j e 
předsedu Osadního výboru pro Konopáč pana Miloše Černovského nar. 25.8.1965, trvale bytem Konopáč 45, 538 
03 Heřmanův Městec 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
12. Delegace na valnou hromadu Vodovody a kanalizace Chrudim, a.s. 

Předkládá: Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Paní tajemnice sdělila, že dne 13.6.2023 se bude konat valná hromada společnosti Vodovody a kanalizace Chrudim, 
a.s., na kterou je třeba delegovat zástupce, delegaci podle platné legislativy provádí zastupitelstvo města, rada města 
dává pouze doporučení. Předkládaný návrh odsouhlasila rada města, tzn., že navrhla odvolat z funkce k výkonu práv 
akcionáře na valné hromadě společnosti Vodovody a kanalizace Chrudim, a.s., jejímž je město akcionářem, pana 
Josefa Kozla a doporučila do této funkce místostarostku města paní Mgr. Zuzanu Dvořákovou a zavázala ji, jak má 



hlasovat. Dále za kandidáta do představenstva společnosti Vodovody a kanalizace Chrudim, a.s. doporučila pana Ing. 
Aleše Jiroutka. Za kandidáta do dozorčí rady společnosti Vodovody a kanalizace Chrudim rada města doporučila 
místostarostku města paní Mgr. Zuzanu Dvořákovou. Rada města rovněž navrhla zvoleným zástupcům v 
představenstvu a dozorčí radě společnosti uložit další povinnosti v oblasti informování rady a zastupitelstva města. 
Pan Kozel se dotázal, proč mě odvoláváte, moje funkce skončila s funkcí starosty. Pan starosta upřesnil, že členem 
představenstva společnosti je Josef Kozel až do řádné valné hromady, jeho funkce v představenstvu tedy trvá, pokud 
sám neodstoupil. Paní místostarostka odpověděla, že to bylo pro osobu a ne funkci. Pan Výborný se dotázal, k čemu 
se zavazuje navržený kandidát. Pan Řehák: ocitoval návrh usnesení, Kozel se podivoval nad kandidaturou člověka, 
který tam byl v letech 2004–2015. Pan Kozel se dotázal, proč se navrhuje kandidát do všech struktur, když je nepsané 
pravidlo, že podle počtu akcií, které vlastní majitel, se obsazuje místo buď v představenstvu, nebo dozorčí radě. Paní 
místostarostka odpověděla, že toto není uvedeno ve stanovách společnosti, a tudíž není právně podloženo. Město 
nemá žádné indicie, jak bude probíhat jednání a volby. Pan Výborný upozornil, zda není zbytečné riziko popřít 
nepsané dohody. Pan starosta zakončil konstatováním, že takto jsme připraveni na všechny varianty.  
 
Usnesení č.: Z/2023/012 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

o d v o l á v á 
Josefa Kozla, nar. 8.5.1974, bytem Jarkovského 57, Heřmanův Městec z funkce delegovaného zástupce města 
Heřmanův Městec k výkonu práv akcionáře na valné hromadě společnosti Vodovody a kanalizace Chrudim, a.s., 
IČO 48171590, se sídlem Novoměstská 626, 537 01 Chrudim 

  
Zuzana Dvořáková pro Ondřej Běloušek zdržel se 
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš zdržel se 
Ondřej Dostál zdržel se Zdeněk Ryčl zdržel se 
Martin Pleskot zdržel se Marek Výborný zdržel se 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 13, Proti: 0, Zdrželi se: 6, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 
II. 
 

s c h v a l u j e 
zástupce města k výkonu práv akcionáře na valné hromadě společnosti Vodovody a kanalizace Chrudim, a.s., IČO 
48171590, se sídlem Novoměstské 626, 537 01 Chrudim, jejímž je město akcionářem, paní Mgr. Zuzanu 
Dvořákovou, nar. 13.11.1984, bytem Jarkovského 52, Heřmanův Městec 
Delegovanému zástupci se ukládá, aby na valné hromadě uvedené společnosti konané dne 13.6.2023 hlasoval o 
jednotlivých bodech programu následovně: 
a) ve věci volby kandidáta do představenstva hlasoval pro Ing. Aleše Jiroutka 
b) ve věci volby kandidáta o dozorčí rady hlasoval pro Mgr. Zuzanu Dvořákovou 
Delegovaný zástupce města je oprávněn k výkonu všech práv akcionáře na všech valných hromadách uvedené 
společnosti v období výkonu funkce  
Delegovaný zástupce je oprávněn udělit zmocnění k zastupování na valné hromadě, případně náhradní valné 
hromadě nebo jiné valné hromadě této společnosti. 
 

  
Zuzana Dvořáková pro Ondřej Běloušek pro 
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš zdržel se 



Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 
III. 
 

s c h v a l u j e 
kandidáta do představenstva společnosti Vodovody a kanalizace Chrudim, a.s., IČO 48171590, se sídlem 
Novoměstská 626, 537 01 Chrudim, pana Ing. Aleše Jiroutka, nar. 14.5.1959, bytem Barákova 197, Heřmanův 
Městec 

  
Zuzana Dvořáková pro Ondřej Běloušek proti 
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš zdržel se 
Ondřej Dostál proti Zdeněk Ryčl zdržel se 
Martin Pleskot zdržel se Marek Výborný zdržel se 
Josef Kozel proti Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 12, Proti: 3, Zdrželi se: 4, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 
IV. 
 

s c h v a l u j e 
kandidáta do dozorčí rady společnosti Vodovody a kanalizace Chrudim, a.s., IČO 48171590, se sídlem 
Novoměstská 626, 537 01 Chrudim, paní Mgr. Zuzanu Dvořákovou, nar. 13.11.1984, bytem Jarkovského 52, 
Heřmanův Městec 

  
Zuzana Dvořáková pro Ondřej Běloušek zdržel se 
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš zdržel se 
Ondřej Dostál zdržel se Zdeněk Ryčl zdržel se 
Martin Pleskot zdržel se Marek Výborný zdržel se 
Josef Kozel proti Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 12, Proti: 1, Zdrželi se: 6, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 
V. 
 

u k l á d á 
zástupcům v představenstvu a dozorčí radě: 
a.    předem informovat radu města, resp. zastupitelstvo města o plánovaných bodech, které mají být 
projednávány v těchto orgánech a následně předložit písemnou zprávu o průběhu jednání 
b.    veškeré kroky a hlasování v představenstvu směřovat k přípravě ukončení smlouvy s Vodárenskou společností 
Chrudim, a.s. IČO 27484211 
c.    prosazovat, aby provozní část a veškeré jiné provozy byly součástí jedné společnosti, tedy společnosti 
Vodovody a kanalizace Chrudim, a.s. IČO 48171590, tak jak tomu dříve bývalo 
d.    vystupovat proti založení jakékoliv nástupnické organizace, která by suplovala současnou Vodárenskou 



společností Chrudim, a.s. IČO 27484211 a zároveň v případě objevení takové snahy informovat radu města, resp. 
zastupitelstvo města 

  
Zuzana Dvořáková pro Ondřej Běloušek pro 
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel proti Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 1, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
13. Dohoda o provedení práce 

Předkládá: Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Paní tajemnice sdělila, že dle platné legislativy musí jakýkoliv pracovněprávní vztah obce a zastupitele být 
odsouhlasen zastupitelstvem. Proto předložila návrh na schválení uzavření Dohody o provedení práce s p. Otakarem 
Volejníkem, zastupitelem města Heřmanův Městec. Předmětem dohody bude kompletace a příprava podkladů pro 
redakční radu měsíčníku LEKNÍN. Pan Běloušek vznesl výhrady k tomu, že chybí obsah smlouvy a částka, pan Výborný 
ho doplnil s tím, že zastupitelstvo musí znát částku. Paní tajemnice odpověděla, že obsah dohody je uveden v 
navrhovaném usnesení a částka dle schváleného rozpočtu činí 2.000,- Kč měsíčně.  K výhradě, že za tuto činnost nikdo 
nebyl dříve honorován a byla v náplni práce místostarosty, se vyjádřil pan Otakar Volejník, že je to agenda, kterou 
vykonávala p. Kudláčková, než odešla na mateřskou dovolenou a tuto skutečnost potvrdil i bývalý místostarosta p. 
Plavec. Pan Kozel opustil sál. 
 
 
Usnesení č.: Z/2023/013 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
uzavření Dohody o provedení práce s p. Otakarem Volejníkem, zastupitelem města Heřmanův Městec. 
Předmětem dohody je kompletace a příprava podkladů pro redakční radu měsíčníku LEKNÍN.  
 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel nepřítomen Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 



 
 
14/1  Odkup části pozemků p.č. 1640 a 1639/2 v.k.ú. HM - lokalita Travní 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 

Pan starosta předložil k projednání odkup části o výměře 424 m2 z pozemku parcelní číslo 1640 a části o výměře 98 

m2 z pozemku parcelní číslo 1639/2 v k.ú. Heřmanův Městec v lokalitě Travní. Doplnil, že se jedná se o části pozemků, 
které jsou potřeba k výstavbě obslužné komunikace pro tuto lokalitu určenou k výstavbě rodinných domů a majitelé 

souhlasili s cenou 200,- Kč/m2. Padl dotaz p. Bělouška, jak je zajištěn další případný odprodej protínajícího pozemku, 
který je v současné době majetkem SPÚ. Odpověď zazněla, že toto je ošetřeno již v kupní smlouvě.  
 
Usnesení č.: Z/2023/014 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 

odkup části o výměře 424 m2 z pozemku parcelní číslo 1640 a části o výměře 98 m2 z pozemku parcelní číslo 
1639/2 v k.ú. Heřmanův Městec od paní Jiřiny Ticháčkové bytem ********************* a pana Jana Vašíčka 

bytem ********************* za cenu 200,- Kč/m2. 
II. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání kupní smlouvy s paní Ticháčkovou a panem Vašíčkem na odkup částí pozemku p.č. 1639/3 a 
1640/2 v k.ú. Heřmanův Městec  
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 30.05.2023 

  
Zuzana Dvořáková pro Ondřej Běloušek pro 
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel nepřítomen Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
14/2  Odprodej pozemku p.č. st. 1183 a 1876/3 v k.ú. HM 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 
 
Pan starosta předložil žádost Českomoravského odborového svazu zaměstnanců armády o odkoupení pozemku 
parcelní číslo st. 1183, na kterém mají postavenou chatu a pozemku parcelní číslo 1876/3 vše v k.ú. Heřmanův 
Městec. Doplnil, že původní žádost byla několikrát pozměněna. Rada města nedoporučila schválení žádosti. Pan Kozel 
se vrátil. 
 
 
Usnesení č.: Z/2023/015 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
 



I. 
 

n e s c h v a l u j e 

odprodej pozemku parcelní číslo st. 1183 o výměře 57 m2 a část pozemku parcelní číslo 1876/3 
Českomoravskému odborovému svazu zaměstnanců armády ZO Vojenská ubytovací a stavební správa Pardubice 
Teplého 1899 Pardubice 530 02. 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování Českomoravského odborového svazu zaměstnanců armády o výsledku jednání zastupitelstva 
města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 07.04.2023 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
14/3  Odprodej pozemku p.č. 2062 v k.ú. H.M. 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil žádost pana Jiřího Pošíka, paní Naděždy Pošíkové, paní Terezy Barešové a pana Štěpána Pošíka 

na odkoupení pozemku parcelní číslo 2062 o výměře 188 m2 v k.ú. Heřmanův Městec v lokalitě Konopáč. Doplnil, že 
pozemek je přilehlý k jejich zahradě a mají ho již zaplocený a toto území je definované jako plochy staveb pro 

rodinnou rekreaci. Cena za m2 pozemku bude určena dle platné Cenové mapy, záměr byl vyvěšen na úřední desce od 
15.2.2023 do 3.3.2023 a rada města žádosti doporučila vyhovět. Na dotaz, podle které cenové mapy odpověděl, že se 
použije stará cena, neboť cenová mapa se teprve bude schvalovat. 
 
Usnesení č.: Z/2023/016 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 

odprodej pozemku parcelní číslo 2062 o výměře 188 m2 panu Jiřímu Pošíkovi, bytem *********************, 
paní Naděždě Pošíkové bytem *********************, panu Štěpánovi Pošíkovi, bytem 
********************* a paní Tereze Barešové bytem ********************* za cenu podle platné cenové 
mapy včetně doplacení nájemného za 3 roky zpětně 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání kupní smlouvy s panem Jiří Pošíkem, paní Naděždou Pošíkovou, paní Terezou Barešovou a 
panem Štěpánem Pošíkem na pozemek parcelní číslo 2062 v k.ú. Heřmanův Městec 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 30.06.2023 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 



Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
14/4  Odprodej části pozemku p.č. 1856/6 v k.ú. HM – Konopáč 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil žádost manželů Slezákových na odkoupení části pozemku parcelní číslo 1856/6 v k.ú. Heřmanův 
Městec – lokalita Konopáč. Pozemek je v současné době pronajatý soukromému zemědělci, který louku seká, 
požadovanou oblastí k odkupu prochází veřejný vodovod, který musí být volně přístupný včetně ochranného pásma. 
Doplnil, že se jedná se o opakovanou žádost, kdy zastupitelstvo odprodej již jednou neschválilo, a rada města k této 
žádosti vydala negativní stanovisko.  
 
Usnesení č.: Z/2023/017 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 1856/6 v k.ú. Heřmanův Městec manželům Ing. Miloslavu Slezákovi, CSc. a 
Miloslavě Slezákové, bytem ********************* 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování manželů Slezákových o výsledku jednání zastupitelstva města  
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.03.2023 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
14/5  Odprodej pozemku p.č. 1856/8 v k.ú. HM 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost pana Libora Nováčka na odkoupení pozemku parcelní číslo 1856/8 o 

výměře 551 m2 v k.ú. Heřmanův Městec v místní části Konopáč, který se nachází u domu pana Nováčka a v současné 
době ho má pronajatý. Záměr byl vyvěšen na úřední desce od 15.2.2023 do 3.3.2023, rada města odkup doporučila.  



 
Usnesení č.: Z/2023/018 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 

odprodej pozemku parcelní číslo 1856/8 o výměře 551 m2 panu Liboru Nováčkovi, bytem 
********************* za cenu dle platné Cenové mapy  

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání kupní smlouvy s panem Liborem Nováčkem  
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 02.06.2023 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
14/6  Odprodej části pozemků p.č. 279,278/1, 336/1 a st. 385 v k.ú. Heřmanův Městec 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 
 
Pan starosta předložil žádost Povodí Labe, s.p. o narovnání vlastnických vztahů podél Podolského potoka, a to v části u 
dětského hřiště za Základní uměleckou školou, kde Povodí Labe, s.p. plánuje provést rekonstrukci břehu Podolského 
potoka. Doplnil, že Povodí Labe s.p.  předložilo k žádosti znalecký posudek pro určení kupní ceny a záměr byl vyvěšen 
na úřední desce od 16.2.2023 do 6.3.2023, rada města doporučila tento odprodej. 
 
Usnesení č.: Z/2023/019 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 

odprodej části pozemků parcelní číslo 278/1, 279, 336/1 a st. 385 o celkové výměře 37 m2 v k.ú. Heřmanův 
Městec společnosti Povodí Labe, státní podnik, Víta Nejedlého 951/8, Slezské předměstí 500 03 Hradec Králové, IČ 
70890005 za cenu dle znaleckého posudku ve výši 7.480,- Kč+ DPH, 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání kupní smlouvy s Povodí Labe, s.p., IČ 70890005  
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 30.05.2023 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 



Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
14/7  Směna částí pozemků p.č. 202/1 a 209/5 v k.ú. HM 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost Společenství vlastníků bytů ul. Sokolská č.p. 629-631 Heřmanův Městec na 

směnu části jejich pozemku parcelní číslo 209/5 o výměře cca 89 m2 v k.ú. Heřmanův Městec za část pozemku města 

parcelní číslo 202/1 o výměře cca 89 m2 v k.ú. Heřmanův Městec. Správa majetku doporučila směnu pozemků dle 
návrhu Společenství vlastníků, a to z důvodu, že na části pozemku parcelní číslo 209/5 se nachází příjezdová 
komunikace do mateřské školky. Přesná výměra bude určena geometrickým plánem, který bude vyhotoven po 
schválení směny zastupitelstvem. Záměr na směnu byl vyvěšen na úředních deskách od 6.2.2023 do 22.2.2023, rada 
města vydala ke směně kladné stanovisko. Pan Běloušek se dotázal, proč architekt města navrhuje jiné řešení, pan 
starosta odpověděl, že tímto řešením by se znemožnil přístup ke garážím. 
 
Usnesení č.: Z/2023/020 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
předloženou směnu části pozemku parcelní číslo 209/5 v k.ú. Heřmanův Městec za část pozemku města parcelní 
číslo 202/1 v k.ú. Heřmanův Městec se Společenstvím vlastníků bytů Sokolská 629-631 Heřmanův Městec 538 03 
IČ 25985302 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování Společenství vlastníků bytů ul. Sokolská č.p. 629-631 o výsledku jednání zastupitelstva města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.03.2023 

III. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání smlouvy na směnu části pozemku parcelní číslo 209/5 v k.ú. Heřmanův Městec za část pozemku 
města parcelní číslo 202/1 v k.ú. Heřmanův Městec 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.05.2023 

  
  
  
 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Zuzana Dvořáková pro 
Ondřej Běloušek zdržel se Tomáš Celunda pro 
Martin Kolář pro Aleš Jiroutek pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl zdržel se 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel proti Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 



Alena Stránská nepřítomna   
  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 16, Proti: 1, Zdrželi se: 2, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
14/8  Nabídka pozemků p.č. 2109 v k.ú. HM 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 
 
Pan starosta předložil nabídku na bezplatný převod pozemku parcelní číslo 2109 v k.ú Heřmanův Městec od Úřadu pro 
zastupování státu ve věcech majetkových. Tento pozemek je vedený jako ostatní plocha a ostatní komunikace a slouží 
jako příjezdová cesta k soukromým provozovnám. Připomněl, že město Heřmanův Městec v této části nemá žádné 
pozemky, rada města nedoporučila přistoupit na tuto nabídku. 
 
Usnesení č.: Z/2023/021 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
bezúplatný převod pozemku parcelní číslo 2109 v k.ú. Heřmanův Městec od Úřadu pro zastupování státu ve 
věcech majetkových Rašínovo nábřeží 390/42 Praha 2 Nové Město 128 00 

II. 
 

u k l á d á 
informovat Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových o výsledku jednání zastupitelstva města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.03.2023 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

   
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
14/9  Bezúplatný převod části pozemku č.parc. 2121/1 v k.ú. Heřmanův Městec (část Chotěnice - chodník podél silnice na 

Vápenný Podol) 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 
 
Pan starosta informoval, že pozemek pod chodníkem v Chotěnicích podél státní silnice II/341 na Vápenný Podol 
(pozemek č.parc. 2121/1 v k. ú. Heřmanův Městec) je ve vlastnictví Pardubického kraje, kde má právo hospodaření 
Správa a údržba silnic PK. Chodník včetně konstrukčních vrstev na tomto pozemku je v majetku našeho města, má 
asfaltový povrch, mezi chodníkem a sousedními pozemky je zelený pás. Připomněl, že při zachování veřejného zájmu, 
kdy chodník zůstane chodníkem, může Krajský úřad na základě žádosti provést bezúplatný převod pozemku na město 
Heřmanův Městec. Město zajistí geometrický plán a uhradí poplatek za vklad do katastru, smlouvu o převodu sepíše 
Pardubický kraj.  
 
 



Usnesení č.: Z/2023/022 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
podání žádosti o bezúplatný převod části pozemku č.parc. 2121/1 v kat. území Heřmanův Městec na Pardubický 
kraj, Komenského nám.125, Pardubice IČO 70892822, prostřednictvím Správy a údržby silnic Pardubického kraje, 
Doubravice 98, Pardubice, pracoviště Chrudim, Tovární 1150 - IČO 00085031. 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podání žádosti o bezúplatný převod části pozemku č.parc. 2121/1 v kat. území Heřmanův Městec na 
Pardubický kraj, Komenského nám.125, Pardubice IČO 70892822, prostřednictvím Správy a údržby silnic 
Pardubického kraje, Doubravice 98, Pardubice, pracoviště Chrudim, Tovární 1150 - IČO 00085031. 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.03.2023 

  
  
  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
14/ 10 Bezúplatný převod části pozemku č.parc. 589/1 pod chodníky v k.ú. Chotěnice 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 
 
Pan starosta informoval, že město Heřmanův Městec se souhlasem vlastníka pozemku č.parc. 589/1 v k.ú. 
Chotěnice vybudovalo v Chotěnicích, ve směru od autobusové zastávky k bývalé prodejně smíšeného zboží, nový 
chodník. K dnešnímu dni nebyl dořešen majetkoprávní vztah k pozemku pod tímto chodníkem. Při konzultaci se 
Správou a údržbou silnic Pardubického kraje, pracoviště Chrudim (dále jen "SÚS"), která hospodaří se svěřeným 
majetkem státu, byl projednáván bezúplatný převod pozemku dotčeného tímto chodníkem. Při projednávání SÚS 
navrhla i bezúplatný převodu pozemku pod kontejnery na tříděný odpad (před bývalou prodejnou smíšeného 
zboží) a hrdel komunikací (místa, kde se naše místní komunikace v úrovni mezi chodníky napojují na státní silnici). 
Doplnil, že z hlediska zákona mohou být pozemní komunikace samostatnými věcmi a vlastník pozemku pod 
komunikací může být odlišný od vlastníka komunikace a vždy je ale lepší, aby vlastník pozemku pod komunikací a 
vlastník komunikace byl shodný. Náklady, které z bezúplatného převodu pro město vyplynou je zajištění a úhrada 
geometrického plánu a poplatek za vklad do katastru nemovitostí, sepsání smlouvy zajistí současný vlastník 
Pardubický kraj. Rada města vydala souhlasné stanovisko k návrhu. 
 
Usnesení č.: Z/2023/023 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
podání žádosti o bezúplatný převod částí pozemku č.parc. 589/1 v k.ú. Chotěnice na Pardubický kraj, Komenského 
nám.125, Pardubice IČO 70892822, prostřednictvím Správy a údržby silnic Pardubického kraje, Doubravice 98, 
Pardubice, pracoviště Chrudim, Tovární 1150 - IČO 00085031. 



II. 
 

u k l á d á 
podat žádost o bezúplatný převod částí pozemku č.parc. 589/1 v k.ú. Chotěnice na Pardubický kraj, Komenského 
nám.125, Pardubice IČO 70892822, prostřednictvím Správy a údržby silnic Pardubického kraje, Doubravice 98, 
Pardubice, pracoviště Chrudim, Tovární 1150 - IČO 00085031. 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 07.04.2023 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
15. Revokace usnesení zastupitelstva  č. 32/2012 

Předkládá: Zuzana Dvořáková – místostarostka města 
 
Paní místostarostka informovala, že zastupitelstvo města schválilo usnesením 32/2012 dne 24.9.2012 odprodej části 
pozemku 183/3, v k.ú. Heřmanův Městec společnosti Ambiente. Podmínkou pro uzavření smlouvy bylo prodej 
uskutečnit, až bude společnost Ambiente s.r.o. vlastníkem hotelu Heřman, což se stalo, ale od avizovaného roku 2012 
k převodu uvedené parcely nedošlo, a v současné době je schválená cena 246,-Kč/m2 nevyhovující. Rada města 
doporučila revokaci schválit. pan Výborný navrhl změnu z revokuje na ruší, nikdo nebyl proti. 
 
Usnesení č.: Z/2023/024 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

r u š í 
usnesení zastupitelstva č. 32/2012 ze dne 24.9.2012 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 



16. Cenová mapa - navýšení o inflaci 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání navýšení Cenové mapy pro prodej pozemků v majetku města o inflaci za rok 2022, 
která byla ve výši 15,1 %. Doplnil, že rada města doporučila předložený materiál ke schválení. K návrhu nebyly žádné 
připomínky. 
 
Usnesení č.: Z/2023/025 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
navýšení Cenové mapy o míru inflace za rok 2022 ve výši 15,1 % 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit vyvěšení Cenové mapy na webových stránkách města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 07.04.2023 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
17. Ceník pronájmu pozemků - navýšení o inflaci 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání navýšení Ceníku pronájmu pozemků o inflaci za rok 2022, která činila 15,1 %, rada 
města doporučila předložený materiál ke schválení.  
 
Usnesení č.: Z/2023/026 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
navýšení Ceníku na pronájem pozemků města o inflaci za rok 2022 ve výši 15,1 % 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit zveřejnění Ceníku pronájmu pozemků na webových stránkách města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 07.04.2023 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 



Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
18. Dotační programy města 2023 

Předkládá: Zuzana Dvořáková – místostarostka města 
 
Paní místostarostka konstatovala, že na základě návrhů příslušných Komisí rady města a dle Zásad o poskytování 
dotací byly připraveny návrhy na rozdělení dotací z rozpočtu města spolkům se sídlem v Heřmanově Městci. Přidělení 
dotací do výše 50.000,- Kč je v kompetenci rady města, která je již schválila, a ke schválení zastupitelstvem města byly 
připraveny dotace v částkách převyšujících 50.000,- Kč.  Celkově bylo k dispozici 1.578.000,- Kč, komise navrhly 
rozdělit 1.576.600.- Kč a nerozdělených 1.400,- Kč bylo navrženo převést do kapitoly rezerva starosty města. Pan 
Pleskot se dotázal, zda bude v příštím rozpočtu navýšena částka na tyto dotace, pan starosta odpověděl, že neví, jak 
bude vypadat návrh rozpočtu na straně příjmů. Paní místostarostka doplnila, že to bude téma k diskuzi nad rozpočtem 
pro rok 2024. Pan Běloušek se dotázal, jestli se budou měnit pravidla pro přidělování dotací, když dodatečně vznikla 
nová komise, pan starosta odpověděl kladně.   
 
Usnesení č.: Z/2023/027 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
usnesení rady města ze dne 28.02.2023 č. R/2023/100 - schválení přidělení dotací do výše 50.000 Kč na žadatele z 
Dotačních programů města pro rok 2023 
(dělení dle programů podpory je součástí přílohy usnesení) 

II. 
 

s c h v a l u j e 
přidělení dotace z dotačních programů města pro rok 2023 v celkovém úhrnu ve prospěch spolků (dělení dle 
programů podpory je součástí přílohy usnesení): 
- Junák – český skaut, středisko Leknín H.M. - 51.000 Kč 
- Smíšený amatérský komorní orchestr H.M. - 67.000 Kč 
- Spolek Heřmani HM - 74.000 Kč 
- Pěvecký sbor Vlastislav HM - 81.000 Kč 
- FK Jiskra Heřmanův Městec - 255.000 Kč 
- TJ Jiskra Heřmanův Městec - 265.000 Kč 
- SK Ježci Heřmanův Městec - 315.000 Kč  

III. 
 

u k l á d á 
zajistit uzavření Veřejnoprávních smluv se spolky, které obdržely dotaci, dle Zásad pro poskytování dotací z 
rozpočtu města Heřmanův Městec 
Zodpovídá: Miloslav Vítek, vedoucí odboru finančního 
Termín: 07.04.2023 

IV. 
 

u k l á d á 
převést dle doporučení rady města zbývající částku 1.400 Kč do Rezervy starosty města 
Zodpovídá: Miloslav Vítek, vedoucí odboru finančního 
Termín: 07.04.2023 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 



Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
19. Sociální fond MěÚ 

Předkládá: Ivana Jankovská – tajemnice 
 
Paní tajemnice předložila přehled o plnění a čerpání sociálního fondu za rok 2022 a návrh rozpočtu sociálního fondu 
na rok 2023. 
 
Usnesení č.: Z/2023/028 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
plnění a čerpání sociálního fondu za rok 2022 

II. 
 

s c h v a l u j e 
rozpočet sociálního fondu pro rok 2023 
 

  
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Zuzana Dvořáková pro 
Ondřej Běloušek pro Tomáš Celunda pro 
Martin Kolář pro Aleš Jiroutek pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
20. Ukončení smluv o spolupráci při zajišťování předškolního vzdělávání a umisťování dětí do mateřských škol 

Předkládá: Zuzana Dvořáková – místostarostka města 
 
Paní místostarostka sdělila, že z důvodu nutnosti upřednostnit děti s trvalým pobytem v Heřmanově Městci při 
umisťování do mateřských školek je předkládán návrh na vypovězení všech smluv o spolupráci s okolními obcemi  o 
poskytování předškolního vzdělávání a umisťování dětí do mateřských škol. Současná situace s kapacitou v 
mateřských školách je taková, že město je schopno umístit pouze děti s trvalým pobytem v Heřmanově Městci. K 
návrhu vypovědět smlouvy se rada města vyjádřila kladně, okolní obce byly předběžně písemně informovány. Pan 
Výborný připomněl, že v materiálu nejsou uvedena kritéria přijímání dětí a podle něj je to neseriózní přístup k okolním 



obcím. Paní místostarostka upřesnila, že vždy byly preferovány místní děti, maminky z okolních obcí se odvolávaly na 
tuto smlouvu, bylo to alibi pro starosty okolních obcí. Tímto postupem budou motivováni starostové okolních obcí k 
budování vlastních školek. Pan Výborný namítl, že se budou přepisovat bydliště dětí do Heřmanova Městce. Pan 
Celunda doplnil, že byla možnost v rámci Lex Ukrajina vybudovat jednu třídu, ale rada města s tím nesouhlasila. Pan 
Kozel připomněl, že rada města nezahrnula výstavbu takové třídy do rozpočtu, a proto se nic nebudovalo. Zrušením 
smlouvy o spolupráci město nezíská finance od okolních obcí. Pan Celunda podotkl, že se může jednat s okolními 
obcemi a můžou se nové smlouvy podepsat. Pan Kozel sdělil, že kritéria byla a místní děti byly preferovány, zdůraznil, 
že nelze poslat do obcí dříve, než rozhodne zastupitelstvo města. Paní místostarostka reagovala, že si uvědomuje 
chybu v případě informací poslaných obcím.   
 
Usnesení č.: Z/2023/029 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
 vypovědí smluv o spolupráci při zajišťování předškolního vzdělávání a umisťování dětí do mateřských školek s 
okolními obcemi 
 
 - Hošťalovice 
 - Jezbořice 
 - Klešice 
 - Kostelec u Heřmanova Městce 
 - Úherčice 
 - Rozhovice 
 - Svinčany 
 - Vápenný Podol 
 - Vyžice 
 - Stojice 
 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek proti 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová zdržela se Jan Bareš proti 
Ondřej Dostál proti Zdeněk Ryčl zdržel se 
Martin Pleskot zdržel se Marek Výborný zdržel se 
Josef Kozel proti Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 11, Proti: 4, Zdrželi se: 4, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
21. Změna zřizovacích listin - Základní škola Heřmanův Městec + Domov pro seniory Heřmanův Městec 

Předkládá: Zuzana Dvořáková – místostarostka města 
 
Paní místostarostka předložila návrh na schválení Dodatku č. 7 zřizovací listiny Domova pro seniory Heřmanův 
Městec, U Bažantnice 63, Heřmanův Městec, konkrétně "doplnění čl. IV Zřizovací listiny – doplňková činnost". Dále 
předložila návrh na schválení Dodatku č. 5 zřizovací listiny Základní školy Heřmanův Městec, náměstí Míru 1, 
Heřmanův Městec, konkrétně "Doplňkovou činnost školní jídelny", spočívající v poskytování stravování cizím osobám 
za úplatu ve školní jídelně.    
 
 



Usnesení č.: Z/2023/030 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
- uzavření dodatku č. 7 zřizovací listiny Domova pro seniory Heřmanův Městec, U Bažantnice 63, Heřmanův 
Městec, "doplnění čl. IV Zřizovací listiny – doplňková činnost". 
- uzavření dodatku č. 5 zřizovací listiny Základní školy Heřmanův Městec, náměstí Míru 1, Heřmanův Městec, 
"Doplňkovou činnost školní jídelny", spočívající v poskytování stravování cizím osobám za úplatu ve školní jídelně.  
 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání: 
- dodatku č. 7 zřizovací listiny Domova pro seniory Heřmanův Městec, U Bažantnice 63, Heřmanův Městec, 
"doplnění čl. IV Zřizovací listiny – doplňková činnost". 
- dodatku č. 5 zřizovací listiny Základní školy Heřmanův Městec, náměstí Míru 1, Heřmanův Městec, "Doplňkovou 
činnost školní jídelny", spočívající v poskytování stravování cizím osobám za úplatu ve školní jídelně.   
 
dát na vědomí: 
- ředitelce Domova pro seniory, U Bažantnice 63, 538 03 Heřmanův Městec, PhDr. Evě Kunátové Holečkové, MBA, 

- ředitelce Základní školy Heřmanův Městec, náměstí Míru 1, 538 03 Heřmanův Městec, Mgr. Janě Šindelářové, 

MBA. 

Zodpovídá: Miloslav Vítek, vedoucí odboru finančního 
Termín: 13.04.2023 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
22. Lokalita Travní – Smlouva o přípravě, výstavbě a budoucím provozování vodovodu a kanalizace 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání návrh smlouvy o přípravě, výstavbě a budoucím provozování vodovodu a 
kanalizace v lokalitě U Travní cesty se společnostmi Vodovody a kanalizace Chrudim, a. s. a Vodárenská společnost 
Chrudim, a.s. Uzavření smlouvy bylo doporučeno usnesením rady města č. R/2022/297 ze dne 14.9.2022. Pan Dostál 
se dotázal, jaký je časový horizont budování. Pan starosta odpověděl, že je požádáno o stavební povolení, sám 
předpokládá cca rok 2027, 2028.   
 
Usnesení č.: Z/2023/031 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
uzavření smlouvy o přípravě, výstavbě a budoucím provozování vodovodu a kanalizace v lokalitě U Travní cesty se 
společnostmi Vodovody a kanalizace Chrudim, a. s. a Vodárenská společnost Chrudim, a.s. 



II. 
 

u k l á d á 
zajistit uzavření smlouvy o přípravě, výstavbě a budoucím provozování vodovodu a kanalizace v lokalitě U Travní 
cesty se společnostmi Vodovody a kanalizace Chrudim, a. s. a Vodárenská společnost Chrudim, a.s. 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 30.04.2023 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
23. Změna žádosti o čerpání dotace "Pozemky pro Suchý poldr Heřmanův Městec" 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 
 
Pan starosta informoval, že dne 17.10.2022 byla podepsána Smlouva o poskytnutí individuální dotace s Pardubickým 
krajem na výkup pozemků pro Suchý poldr HM dle žádosti ze dne 22.8.2022. Dotace byla přijata na účet města dne 
21.10.2022. Použití dle smlouvy musí být do 30.6.2023. Vysvětlil nový návrh řešení protipovodňových opatření vychází 
z výkupu jiných pozemků, ale v žádosti o dotaci se jedná o výkup pozemků konkrétně v k.ú. Kostelec u Heřmanova 
Městce.  Sdělil, že je v řešení realizace protipovodňových opatření jiným způsobem, kdy jsou zapojeny i pozemky 
v rámci katastrálního území v Heřmanově Městci. Proto navrhl požádat o změnu žádosti, aby se obdržená dotace 
nemusela vracet. Rada města doporučila zastupitelům města předložený materiál ke schválení. Pan Výborný se 
dotázal, jestli bylo jednáno se zástupci Krajského úřadu Pardubického kraje a jaké je jeho stanovisko. Dále nesouhlasil 
s řešení prezentovaným ve zpravodaji LEKNIN a doplnil, že nemá bližší informace, ale podle něj to znamená zničení 
zámeckého parku. Město tak zasahuje do cizích pozemků a dotázal se, zda bylo jednáno s Magistrátem hlavního 
města. Informoval, že se stavebník bude pohybovat v chráněné lokalitě NATURA 2000 a musí mít souhlas odboru 
životního prostředí, shrnul, že takto město řeší svoji situaci a poškozuje Klešice a další obce. Pan starosta reagoval, že 
tato nová varianta řešení je podporována agenturou ITI, Státním fondem životního prostředí a projekt postoupil na 
Ministerstvo životního prostředí ČR. Pan Výborný se dotázal, na základě čeho? Pan starosta odpověděl, že na základě 
studie. Pan Kolář podrobně vysvětlil tuto variantu protipovodňového opatření formou obtokového kanálu. Pan 
Pleskot upozornil, že v uvažovaných místech vede vysokotlaký vodovod – přivaděč. Pan Kolář odpověděl, že ten se 
ochrání standartními prostředky. Pan Plavec reagoval, že nikdo tomu nerozumí, a zda bude srovnávací studie 
původního návrhu a tohoto řešení. Pan Kolář sdělil, že projektant původního návrhu nové řešení považuje za lepší. 
Pan Výborný se vrátil k okolním obcím s dotazem, co to bude znamenat pro Klešice a další obce po proudu. Pan Kolář 
vysvětlil, že rozliv bude do lesíku vedle benzinky, a následně plocha za Rejfkovými. Pan Kozel poděkoval p. Kolářovi, že 
mu tento návrh vysvětlil, a informoval, že i on kontaktoval projektanta a ten potvrdil, že nová varianta je matematicky 
možná. Realita je podle jeho názoru nulová, protože je tady městská památková zóna, chráněné území a koupí 
rybníku veškerá aktivita skončí. Požaduje srovnání obou variant a předpokládá, že to nikdy nevznikne, bude to dražší a 
nikdy to nebude fungovat. Pan Výborný podal protinávrh a navrhl toto usnesení: 
1) ZM ukládá radě města předložit varianty protipovodňových řešení včetně majetkové přípravy, vypořádání 
veřejných zájmů a předpokládaných finančních nákladů s termínem do 30.5.2023. 
2) ZM ukládá starostovi města jednat s Pardubickým krajem o prodloužení lhůt a rozšíření území na k.ú. Heřmanův 
Městec k čerpání dotace podle smlouvy č. OŽPZ/22/24224 s ohledem na stav přípravy protipovodňových opatření.  
Pan starosta zahájil hlasování, které následně prohlásil za zmatečné. Všemi přítomnými odsouhlaseno hlasování o 
obou bodech společně. Pan starosta vyzval k hlasování o novém znění usnesení dle návrhu p. Výborného: PRO:  
Pleskot, Výborný, Ryčl, Kozel, Dostál, Běloušek, Bareš.  PROTI: Brychta, Fibichová, Kolář, Jiroutek, Dvořáková, Celunda, 



Nepovímová, Hamsová, Brychtová, Otakar Volejník, Řehák, Ondřej Volejník. ZDRŽEL SE: 0. Usnesení nebylo přijato a 
bylo přistoupeno k hlasování o původním návrhu usnesení. 
 
Usnesení č.: Z/2023/032 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
změnu žádosti na dotaci na akci "Pozemky pro Suchý poldr Heřmanův Městec" vedenou na KÚ PK pod č.j. 
67533/2022. 

II. 
 

u k l á d á 
zaslat žádost o změnu žádosti o dotaci na akci "Pozemky pro Suchý poldr Heřmanův Městec", vedenou na KÚ PK 
pod č.j. 67533/2022. 
Zodpovídá: Aleš Jiroutek, starosta města 
Termín: 20.03.2023 

  
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek zdržel se 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Martin Kolář pro Aleš Jiroutek pro 
Tomáš Brychta pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál zdržel se Zdeněk Ryčl zdržel se 
Martin Pleskot proti Marek Výborný zdržel se 
Josef Kozel proti Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 13, Proti: 2, Zdrželi se: 4, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
24. Hospodaření města Heřmanův Městec k 31.12.2022 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil plnění a čerpání rozpočtu města Heřmanův Městec k 31.12.2022 ve struktuře schválené 
zastupitelstvem města. Konstatoval, že příjmy celkem byly plněny na 100 %, daňové příjmy naplněny na 103 %, oproti 
původně schválenému rozpočtu dokonce na 121 %, což je v absolutní hodnotě + 17,5 mil. Kč, nedaňové příjmy byly 
naplněny na 109 %). Výdaje celkem byly čerpány ve výši 86 %, z toho běžné 95 % a kapitálové 76 %. Největší podíl na 
menším čerpání výdajů měly kapitálové, konkrétně menší čerpání ovlivnilo dohodnuté odložené placení prací na 
autobusovém terminálu a v roce 2022 tak nemusel být čerpán překlenovací úvěr. Celková bilance plnění rozpočtu k 
31.12.2022 činila - 27,8 mil. Kč, předpoklad k 31.12.2022 dle upraveného rozpočtu byl - 57,6 mil. Kč. Pozitivně schodek 
ovlivnilo dohodnuté odložení plateb faktur na terminálu, dále úspory ve výdajích městského úřadu -1,0 mil. Kč, úspory 
ve výdajích odboru Správa majetku -2,0 mil. Kč, úspory na výdajích městské policie -1,0 mil. Kč. Stavy na běžných 
účtech k 31.12.2022 činily 13,5 mil. Kč. 
Lesní hospodářství vykázalo ztrátu ve výši - 1 737 tis. Kč, se ztrátou hospodařilo i veřejné WC - 24 tis.Kč,  menší zisk 
vykázal hřbitov 5 tis. Kč i služby 3 tis. Kč. Vedlejší hospodářství Města Heřmanův Městec vykázalo celkovou ztrátu k 
31.12.2022: -1 753 tis. Kč. Ztráta bude pokryta z výsledku hospodaření minulých let. 
Dále informoval, že ve dnech 14.3 a 15.3.2023 proběhne přezkoumání hospodaření města kontrolory z Pardubického 
kraje. Závěrečný účet za rok 2022, včetně zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření Města Heřmanův Městec bude 
předložen radě a následně zastupitelstvu města na červnovém zasedání. Předložený materiál byl projednán na 
zasedání rady města a rada města ho vzala na vědomí usneseními č. R/2023/097 a R/2023/098, rovněž byl projednán 
na zasedání finančního výboru dne 23.2.2023. Pan Dostál připomněl úkol pro paní místostarostku ohledně vysvětlení 
dotazů podaných v rámci zprávy o činnosti finančního výboru. 
 
 



Usnesení č.: Z/2023/033 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
plnění a čerpání rozpočtu města Heřmanův Městec k 31.12.2022, včetně rozpočtu vedlejšího hospodářství k 
31.12.2022 
 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
25. Rozpočtové opatření Zastupitelstva města ZM/2023/01 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh rozpočtového opatření, na straně příjmů se rozpočtové opatření týkalo kapitoly 1.2 
Nedaňové příjmy (vratky z vyúčtování neinvestičního příspěvku Základní školy HM a SPOKUL HM, p.o.) a 1.4 Přijaté 
dotace (dotace na volby prezidenta). Upřesnil, že ve výdajové části je opatření navrhováno především jako reakce na 
dotace.  Největší položkou je dofinancování Autobusového terminálu, včetně provozních nákladů, dále pořízení 
vozidla pro peč. službu s použitím dotace, část výdajů na lokalitu Travní a pořízení automatu na veřejné WC. 
Upozornil, že body 2.1 zahrnují běžné výdaje (provozní), body 2.2 zahrnují výdaje kapitálové (investice). Shrnul, že 
bilance rozpočtového opatření č.1 činí: - 23 721 755,- Kč, celková bilance rozpočtu pro rok 2023 po přijetí tohoto 
rozpočtového opatření činí +7 778 245,- Kč. 
Materiál byl projednán na zasedání Rady města Heřmanův Městec č. 4, dne 28.2.2023, číslo usnesení R/2023/099. 
Rada města Heřmanův Městec doporučila zastupitelům města předložený materiál ke schválení. Návrh rozpočtového 
opatření rovněž projednal a vzal na vědomí Finanční výbor na svém zasedání dne 23.2.2023. Paní místostarostka 
vysvětlila přeplatky na energie u příspěvkových organizací. 
 
Usnesení č.: Z/2023/034 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
rozpočtové opatření ZM č. 1/2023 dle položkového znění, které je přílohou tohoto usnesení 
 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 



Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
26. Podání žádosti o dotaci na pořízení nízkoemisního vozidla 

Předkládá: Zuzana Dvořáková – místostarostka města 
 
Paní místostarostka informovala, že pro potřeby pečovatelské služby je možno využít dotačního programu na pořízení 
nízkoemisního vozidla, bohužel však termín podání žádosti byl stanoven do 28.2.2023 včetně souhlasného stanoviska 
zastupitelstva města. Vzhledem k tomu, že řádné zastupitelstvo se mělo konat až po 28. únoru, byla situace 
konzultována na MPSV ČR, které odsouhlasilo, že pro podání žádosti stačí usnesení rady s doporučením ke schválení 
zastupitelstvu. Žádost byla podána včetně usnesení č. R/2023/033, kterým rada města doporučila zastupitelstvu 
města schválení žádosti a proto p. místostarostka předložila tuto žádost ke schválení zastupitelstvu města. Pan 
Pleskot se dotázal na typ vozidla. Paní místostarostka odpověděla, že typ vozidla se bude odvíjet od parametrů 
zadaných ve smlouvě o dotaci. 
 
Usnesení č.: Z/2023/035 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
podání žádosti o dotaci na projekt s názvem „Pořízení nízkoemisního vozidla pro Pečovatelskou službu Heřmanův 
Městec“, která bude podána do Národního plánu obnovy, komponenta 3.3. Modernizace služeb zaměstnanosti a 
rozvoj trhu práce, Investice č.3: Rozvoj a modernizace infrastruktury sociální péče, číslo výzvy: 31_22_019 s 
maximálními způsobilými výdaji 800 000,- Kč. 

II. 
 

s c h v a l u j e 
spolufinancování projektu do výše celkových výdajů projektu z rozpočtu města. 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská nepřítomna   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
27. Diskuse 

První příspěvek přednesl p. Výborný, který informoval o zavírání pobočky České pošty v Heřmanově Městci, konkrétně 
že zůstávají přepážky a stěhují se pouze doručovatelky. Dále požádal o informaci ohledně kruhové křižovatky na 
Pankráci a stěhování sochy z blízkosti plánované křižovatky. Požádal o stěhování o nejmenší možnou vzdálenost, tak 
aby socha zůstala u vjezdu do města. Pan starosta potvrdil informaci pana Výborného o poště. Pan Janata se dotázal, 



zda je pravda, že se platí každý vývoz, i když je popelnice poloprázdná. Paní místostarostka potvrdila, že se platí za 
vyvezení popelnice (manipulace s popelnicí) a předaný objem na skládku. Další dotaz vznesl na portál občana, který 
vypracoval p. Baumgartner a zda má město po jeho odchodu ošetřené osobní údaje obyvatel? Paní místostarostka 
odpověděla kladně, další dotaz se týkal využití čp. 22, pan starosta odpověděl, že se připravuje řešení. Pan Heřmánek 
požádal p. Koláře a pana starostu o schůzku nad prioritami města.    
  

 
 
28. Závěr 

Pan starosta poděkoval za účast a ve 20:35 hod. jednání zastupitelstva města ukončil.  
  
 

 
 

 Mgr. Zuzana Dvořáková      Ing. Aleš Jiroutek 
  místostarostka                        starosta 

  
 
 
 
 
 
                                     Tomáš Celunda 

ověřovatel zápisu 
                       Ondřej Dostál 

                         ověřovatel zápisu 
 


